

## ■ 500 People Added \$852 Billion to their Wealth

The world's 500 richest people added \$852 billion to their wealth in the first half of 2023, with the average share of each member of the Bloomberg Billionaires Index reaching \$14 million per day over the past six months, according to Bloomberg data.

This is the best half-year for billionaires since the second half of 2020 when the economy rebounded from the Covid-induced recession.

The gains coincided with a broad-based rally in the stock market, as investors shrugged off the effects of the central bank's interest rate hike, the ongoing war in Ukraine, and the crisis in regional banks.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## ■ 500 شخص أضافوا 852 مليار دولار إلى ثرواتهم

أضاف أغنى 500 شخص في العالم 852 مليار دولار إلى ثرواتهم في النصف الأول 2023، حيث بلغ متوسط نصيب ما حققه كل عضو في مؤشر "بلومبرغ للمليارديرات" 14 مليون دولار يومياً على مدار الأشهر الستة الماضية، وفقاً لبيانات "بلومبرغ". ويعد هذا أفضل نصف عام لأصحاب المليارات منذ النصف الثاني من عام 2020، عندما انتعش الاقتصاد من الركود الناجم عن فيروس كوفيد.

وتزامنت المكاسب مع صعود سوق الأسهم على نطاق واسع، حيث تجاهل المستثمرون آثار رفع البنك المركزي لأسعار الفائدة، والحرب المستمرة في أوكرانيا، والأزمة في البنوك الإقليمية.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## ■ Oil Prices Fall Under the Weight of Fears of a Global Economic Slowdown

Oil prices fell on Wednesday, erasing the previous session's gains amid fears of a global economic slowdown curbing fuel demand overshadowed by expectations of further supply cuts due to production cuts announced by Saudi Arabia and Russia for August.

Brent crude fell 14 cents, or 0.2 percent, to \$76.11 a barrel after rising \$1.60 on Tuesday.

U.S. West Texas Intermediate crude futures were at \$71.14 a barrel, up \$1.35, or 1.9%, from Monday's close, as Tuesday was a U.S. holiday. Oil prices came under pressure again on lingering concerns about a slowing global economy and interest rate hikes in the United States and Europe.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## ■ أسعار النفط تتراجع تحت وطأة المخاوف من تباطؤ اقتصادي عالمي

تراجعت أسعار النفط اليوم الأربعاء، لتمحو مكاسب الجلسة السابقة وسط مخاوف من تباطؤ اقتصادي عالمي يكبح الطلب على الوقود طغت على أثر توقعات بمزيد من تقليص الإمدادات بسبب تخفيضات إنتاج أعلنتها السعودية وروسيا لشهر أغسطس/آب.

وهبط خام برنت 14 سنتاً بما يعادل 0.2 في المئة إلى 76.11 دولار للبرميل بعد صعوده 1.60 دولار أمس الثلاثاء.

وبلغت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي 71.14 دولار للبرميل، بارتفاع 1.35 دولار أو 1.9% عن إغلاق يوم الاثنين، إذ كان يوم الثلاثاء عطلة في الولايات المتحدة. وتعرضت أسعار النفط للضغط مرة أخرى بسبب استمرار المخاوف بشأن تباطؤ الاقتصاد العالمي وزيادة أسعار الفائدة في الولايات المتحدة وأوروبا.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## ■ "Meta Platforms" Reveals the Launch Date of "Threads"

Meta Platforms, which owns Facebook and Instagram, is preparing to launch a new app called "Threads" to compete with Twitter, an application for short blogs.

The application, called "Threads", appeared, which is pre-registered through the user's account on "Instagram", and downloaded from the "App Store" application store from Apple, so that users register to download it when it is released. The app seems to resemble Twitter, with a focus on public conversations. With users being able to follow people who are already doing so on Instagram. Some techies described the upcoming app as a "Twitter killer."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## ■ "ميثا بلاتفورمز" تكشف موعد إطلاق "ثريد"

تستعد شركة "ميثا بلاتفورمز"، التي تمتلك "فيسبوك" و"إنستغرام"، لإطلاق تطبيق جديد يسمى "Thread" لمنافسة "تويتر"، وهو تطبيق للتدوينات القصيرة.

وظهر التطبيق، المسمى "ثريد"، والذي يتم التسجيل المسبق له عبر حساب المستخدم في "إنستغرام"، وتنزيله من متجر التطبيقات "App Store" من أبل ليقوم المستخدمون بالتسجيل لتنزيله، عندما يتم إصداره.

ويبدو أن التطبيق يشبه إلى حد كبير تويتر، مع التركيز على المحادثات العامة، مع قدرة المستخدمين على متابعة الأشخاص الذين يقومون بذلك بالفعل على "إنستغرام". ووصف بعض التقنيين التطبيق القادم على أنه "قاتل تويتر".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## Facebook's Legal Setback over Data and Advertising Privacy

Facebook has lost a lawsuit in the European Union's Supreme Court over a groundbreaking German antitrust decision limiting the way the company uses data for advertising.

The European Court of Justice has announced that competition watchdogs can consider whether companies like Facebook are complying with the continent's strict privacy rules, which are usually enforced by national data privacy regulators.

Facebook's parent company, Meta, commented in a statement on the decision: "We are evaluating the court's decision and will have more to say in due course."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## انتكاسة قانونية لـ "فيسبوك" بشأن خصوصية البيانات والإعلانات

خسرت شركة "فيسبوك" دعوى قضائية أمام المحكمة العليا في الاتحاد الأوروبي بشأن قرار ألماني رائد لمكافحة الاحتكار يحد من الطريقة التي تستخدم بها الشركة البيانات للإعلان.

وأعلنت محكمة العدل الأوروبية عن أنّ هيئات مراقبة المنافسة يمكنها النظر فيما إذا كانت شركات مثل "فيسبوك" تلتزم بقواعد الخصوصية الصارمة في القارة، والتي يتم فرضها عادة من قبل المنظمين الوطنيين لخصوصية البيانات.

بدورها علّقت "ميتا"، الشركة الأم لمنصة فيسبوك، في بيان على القرار بالقول: "نحن نقيم قرار المحكمة وسيكون لدينا المزيد لنقوله في الوقت المناسب".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرّف)

## Turkey Focuses on Attracting Foreign Investment in the Next Phase

The Turkish government intends to focus in the next phase on attracting foreign investment in an effort to overcome the problems of the current account deficit, trade deficit, and declining foreign exchange reserves.

Turkish President Recep Tayyip Erdogan stressed that his new economic team has accelerated its efforts to increase foreign direct investment flows, stressing the government's commitment to ensuring the growth of the economy through investment and returning to the current account surplus while working to improve the lives of citizens.

Erdogan said the government is committed to ensuring the growth of the economy through investment and a return to the current account surplus, while at the same time working to improve the lives of citizens.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## تركيا تركز على جذب الاستثمارات الأجنبية في المرحلة المقبلة

تعزز الحكومة التركية التركيز في المرحلة المقبلة على جذب الاستثمارات الأجنبية في مسعى للتغلب على مشكلات العجز في الحساب الجاري والعجز التجاري وتراجع احتياطي النقد الأجنبي.

وأكد الرئيس التركي رجب طيب إردوغان أنّ فريقه الاقتصادي الجديد سارع جهوده لزيادة تدفقات الاستثمار الأجنبي المباشر، مشدداً على التزام الحكومة ضمان

نمو الاقتصاد من خلال الاستثمار والعودة إلى فائض الحساب الجاري مع العمل في الوقت نفسه على تحسين معيشة المواطنين.

وأوضح إردوغان، أنّ الحكومة ملتزمة ضمان نمو الاقتصاد من خلال الاستثمار والعودة إلى فائض الحساب الجاري، مع العمل في الوقت نفسه على تحسين معيشة المواطنين.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)

## Beijing is Resorting to New Financial Measures to Support the Economy

China plans to allow wider foreign investors access to a crucial financing instrument, removing a major obstacle to foreign demand for the world's second-largest bond.

Chinese authorities are actively considering measures to improve risk hedging and liquidity management tools for foreign bond investors, including enabling trading in repo agreements, or repo. The inability of global investors to use repo agreements to benefit from increased exposure is a major barrier to a popular program to trade China's domestic bonds, known as Bond Connect."

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

## بكين تلجأ للإجراءات مالية مستجدة دعماً للاقتصاد

تعزز الصين السماح بدخول المستثمرين الأجانب على نطاق أوسع إلى أداة تمويل حاسمة، لتزيل بذلك عقبة رئيسية أمام الطلب الأجنبي على ثاني أكبر سندات في السوق العالمية.

وتدرس السلطات الصينية بشكل فعال اتخاذ تدابير لتحسين أدوات التحوط من المخاطر وإدارة السيولة لمستثمري السندات الأجنبية، ومن بين ذلك تمكين التداول في اتفاقيات إعادة الشراء، أو ما يعرف باسم الريبو. ويشكّل عدم قدرة المستثمرين العالميين على استخدام اتفاقيات إعادة الشراء للاستفادة من رفع التعرض عائناً رئيسياً لبرنامج شائع لتداول السندات المحلية الصينية والمعروفة باسم "بوند كونكت".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرّف)





## Construction and Tourism Support Saudi Arabia's Non-Oil Sector in June

The Riyadh Bank Purchasing Managers' Index (PMI) showed an increase in non-oil business activity in Saudi Arabia in June, supported by strong construction and tourism activities.

The seasonally adjusted index rose to 59.6 in June from 58.5 in May, far from the 50 mark between growth and contraction.

The output sub-index jumped to 66.1 from 61.7 in May, marking the fastest pace of growth since March 2015.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



## البناء والسياحة يدعمان القطاع غير النفطي بالسعودية في يونيو

أظهر مؤشر مديري المشتريات التابع لبنك الرياض زيادة النشاط التجاري غير النفطي في السعودية في يونيو (حزيران)، مدعوماً بقوة نشاطي البناء والسياحة.

وارتفع المؤشر المعدل في ضوء العوامل الموسمية إلى 59.6 في يونيو (حزيران)، من 58.5 في مايو (أيار)، بفارق كبير من مستوى الخمسين الفاصل بين النمو والانكماش.

هذا وقفز المؤشر الفرعي للإنتاج إلى 66.1 من 61.7 في مايو (أيار)، مسجلاً أسرع وتيرة نمو منذ مارس (آذار) 2015. المصدر (موقع CNBC عربي، بتصريف)

## What are the Safest Countries in the World for 2023?

The 2023 Global Peace Index showed that the world is slightly less secure than last year due to the effects of the COVID-19 pandemic – which is unchanged from the results of the 2022 survey.

While America ranked 131st on the list, 7 of the 10 safest countries in the world are in Europe. Iceland has remained the safest country in the world since the study was first released in 2008 and is the third happiest country in the world after Finland and Denmark. Here is the list of the 10 safest countries in the world: Iceland, Denmark, Ireland, New Zealand, Austria, Singapore, Portugal, Slovenia, Japan, and Switzerland.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



## ما الدول الأكثر أماناً في العالم لعام 2023؟

أظهر مؤشر السلام العالمي لعام 2023 أن العالم أقل أماناً بقليل من العام الماضي؛ بسبب تأثيرات جائحة كوفيد-19- الذي لم يتغير عن نتائج مسح 2022.

وفي الوقت الذي احتلت فيه أميركا المرتبة الـ131 في القائمة، فإن 7 دول من بين أكثر 10 دول أماناً في العالم تقع في أوروبا. وقد ظلت أيسلندا الدولة الأكثر أماناً في العالم منذ أن صدرت الدراسة لأول مرة عام 2008،

كما أنها تحتل المرتبة الثالثة بين أسعد دولة في العالم بعد فنلندا والدنمارك. وفي ما يلي قائمة أكثر 10 دول أماناً في العالم: أيسلندا، الدنمارك، أيرلندا، نيوزيلندا، النمسا، سنغافورة، البرتغال، سلوفينيا، اليابان، وسويسرا.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصريف)

## UAE Ranked First in the Arab World with more than 500 Competitive Indicators

The UAE has made great leaps in competitiveness reports for the year 2023 and topped the world in 186 indicators, and ranked first in the Arab world in 508 indicators.

Assistant Minister of Cabinet Affairs for Competitiveness and Knowledge Exchange and Chairman of the Emirates Competitiveness Council, Abdullah Nasser Lootah, stressed that the UAE has become an international knowledge hub in global competitiveness strategies. Through legislative improvements and proactive initiatives that support the economic system, investment in people, the rule of law, and the use of technology and data to enhance the competitiveness and attractiveness of the UAE.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## الإمارات الأولى عربياً بأكثر من 500 مؤشر تنافسي

حققت دولة الإمارات قفزات كبيرة في تقارير التنافسية للعام 2023 وتصدرت دول العالم في 186 مؤشراً، وتبوءت المركز الأول عربياً في 508 مؤشرات.

وأكد مساعد وزير شؤون مجلس الوزراء للتنافسية والتبادل المعرفي، رئيس مجلس الإمارات للتنافسية، عبدالله ناصر لوتاه، أن دولة الإمارات أصبحت مركزاً معرفياً دولياً في استراتيجيات التنافسية العالمية، من خلال التحسينات التشريعية والمبادرات الاستباقية التي تدعم المنظومة الاقتصادية والاستثمار في الإنسان، وسيادة القانون، وتوظيف التكنولوجيا والبيانات لتعزيز تنافسية وجاذبية دولة الإمارات.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصريف)



## Bahrain Signs a Memorandum of Understanding to Invest

### \$1.3 Billion in Britain

Bahraini Minister of Finance and Economy Salman bin Khalifa Al Khalifa signed, in the presence of Crown Prince and Prime Minister Prince Salman bin Hamad, a memorandum of understanding between the Kingdom of Bahrain and the United Kingdom regarding the strategic partnership for cooperation and investment, which aims to invest one billion pounds (\$1.3 billion) in Britain. From the private sector in the Kingdom of Bahrain, through Bahrain Mumtalakat Holding Company, Investcorp, GFH Financial Group, and Asset Management Company "Osool".  
Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## البحرين توقع مذكرة تفاهم للاستثمار 1.3 مليار دولار في بريطانيا

وقع وزير المالية والاقتصاد البحريني سلمان بن خليفة آل خليفة، بحضور ولي العهد رئيس مجلس الوزراء الأمير سلمان بن حمد، مذكرة تفاهم بين مملكة البحرين والمملكة المتحدة، بشأن الشراكة الاستراتيجية للتعاون والاستثمار، والتي تهدف إلى استثمار مليار جنيه إسترليني (1.3 مليار دولار) في بريطانيا من القطاع الخاص بمملكة البحرين، من خلال شركة ممتلكات البحرين القابضة، وشركة إنفستكورب، ومجموعة جي إف إنش المالية، وشركة إدارة الأصول "أصول".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## The Sultanate of Oman establishes Khazaen Economic

### City

Sultan of Oman Haitham bin Tariq issued two royal decrees. The first decreed the establishment of an economic city in the South Al Batinah Governorate called "Khazaen Economic City", under the supervision of the Public Authority for Special Economic Zones and Free Zones. The decree stipulated the establishment of two free zones in Khazaen Economic City. The second Royal Decree approved the Sultanate of Oman's accession to the Convention on the Privileges and Immunities of Specialized Agencies.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## سلطنة عُمان تنشئ مدينة خزان الاقتصادية

أصدر سلطان عُمان هيثم بن طارق، مرسومين سلطانيّين، قضى الأول بإنشاء مدينة اقتصادية في محافظة جنوب الباطنة تسمى "مدينة خزان الاقتصادية"، تخضع لإشراف الهيئة العامة للمناطق الاقتصادية الخاصة والمناطق الحرة، ونص المرسوم على إنشاء منطقتين حرتين في مدينة خزان الاقتصادية. وقضى المرسوم السلطاني الثاني

بالموافقة على انضمام سلطنة عُمان إلى الاتفاقية المتعلقة بامتيازات الوكالات المتخصصة وحصاناتها.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## Bitcoin is above \$31,000.. The Highest Level in more than a Year

Bitcoin rose above \$31,000 after BlackRock re-introduced a Bitcoin exchange-traded fund (ETF) in the US after the regulator slammed an earlier application, suggesting the world's largest money manager is determined to take the lead in the cryptocurrency markets.

Ethereum also posted gains amid institutional interest, while the other 10 volatile altcoins traded mixed. Polygon was the top gainer, while "Litecoin" was the loser.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)

## "بيتكوين" فوق 31 ألف دولار.. أعلى مستوى منذ أكثر من عام

ارتفعت عملة "بيتكوين" إلى ما يزيد عن 31000 دولار أمريكي، بعد أن أعادت "بلاك روك" إعادة تطبيق صندوق بيتكوين للتداول في البورصة (ETF) في الولايات المتحدة بعد أن انتقد المنظم طلبًا سابقًا، مما يشير إلى أن أكبر مدير أموال في العالم مصمم على أخذ زمام المبادرة في أسواق العملات المشفرة.

وسجلت عملة الإيثريوم أيضًا مكاسب وسط الاهتمام المؤسسي، في حين تم تداول العملات الرقمية العشرة الأخرى غير المستقرة بشكل مختلط. وتصدرت شركة «بوليغون» الراحين بينما تصدرت «لايت كوين» الخاسرين.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

